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Prof. univ. dr. Razvan Dinca, prodecan al Facultații de Drept - Universitatea

București: Comportamentele care ne condamna la marginalizare în lumea civilizata

reflecta carențe fundamentale de educație, generalizate la nivel societar. Revine

învațamântului, sistemul național de educație formala, sa le înlature și sa schimbe

fața și obrazul societații românești

Colaborarea dintre mediul privat și instituțiile de învațamânt superior este vitala pentru funcționarea

normala a pieței muncii. În cazul facultaților de drept, aceasta colaborare a reușit sa se lege foarte bine,

firmele de avocatura fiind implicate în mod activ în pregatirea viitorilor experți din domeniul juridic.

Prof.univ.dr. Razvan Dinca a facut pentru 

Biz

Lawyer o analiza a modului în care mediul privat poate contribui la

dezvoltarea unui învațamânt de calitate în România. Analiza are o abordare dubla, atât din postura de prodecan al

Facultații de Drept din cadrul Universitații din București, cât și din cea de coordonator al casei de avocatura 

Razvan Dinca & Asociații.

Referindu-se la activitatea firmei de avocatura pe care o coordoneaza, Razvan Dinca a menționat ca, la ora

actuala, aceasta dezvolta mai multe forme de colaborare cu instituțiile de învațamânt din domeniul Dreptului.

“Oferim stagii de practica studenților merituoși ai Facultații de Drept a Universitații din București. De asemenea,

unii studenți ai acestei facultați pe care i-am cunoscut în astfel de stagii și carora le-am urmarit ulterior parcursul

universitar au beneficiat de burse de studii din partea societații noastre”, explica Managing Partner-ul Razvan

Dinca & Asociații.

Pentru a veni în sprijinul noilor generații, firma de avocatura a sponsorizat în mai mulți ani participarea echipei

Facultații de Drept a Universitații din București la concursurile de procese simulate în domeniul arbitrajului

internațional ”Willem Vis” de la Hong Kong și Viena. “Echipele sprijinite de noi au obținut în aceste competiții

succese de rasunet mondial. În fine, uneori, prin avocații noștri, participam la concursurile de procese simulate

organizate de asociațiile studențești. Avem cu aceste asociații o colaborare productiva pentru care le mulțumesc.

Desigur, la relațiile strânse pe care firma noastra de avocatura le are cu Facultatea de Drept a Universitații din

București contribuie și faptul ca mai mulți dintre avocații societații sunt implicați și în activitate academica a

acestei facultați”, precizeaza avocatul.

Descopera oportunitațile de recrutare de pe LegiTeam! GRATUIT.
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Prodecanul Facultații de Drept amintește faptul ca mediul privat are el însuși nevoie sa se implice în pregatirea

viitoarelor generații întrucât va suporta în modul cel mai direct cu putința impactul funcțional calitații acestei

pregatiri. “De altfel, întrucât dreptul este o știința aplicativa, înca din perioada formarii tinerilor juriști este necesar

ca ei sa descopere viața dreptului și sa cunoasca dinauntru profesiile pentru care îi pregatește facultatea. Cum

multe dintre aceste profesii se practica (și) în mediul privat (avocați, notari, consilieri juridici), seminarele de

orientare profesionala, stagiile de practica, programele aplicative în care sa fie implicați studenții sunt mijloace

prin care pe de o parte studenții câștiga în adecvarea formarii lor profesionale iar pe de alta parte mediul privat își

pregatește canalele de recrutare a viitorilor specialiști în domeniul juridic de care va avea nevoie”, detaliaza prof.

univ. dr. Razvan Dinca.

Pregatirea practica trebuie sa mearga mâna în mâna cu cea teoretica

Un student care dorește ca dupa absolvire sa se poata integra ușor pe piața muncii trebuie sa aiba în vedere faptul

ca pregatirea practica și cea teoretica merg mâna în mâna. “Pregatirea practica, întrucât are consecințe asupra

calitații globale a pregatirii, ar trebui sa se reflecte și în note. Pe de alta parte ea nu trebuie privita ca opusa

studiilor care sunt evaluate prin note, ci ca un complement al acestora. În viața unui profesionist, cu excepția

carierelor academice, perioada studenției este singura dedicata în principal studiului. Maxima ei valorificare se

exprima în rezultatele studiului. Prin urmare, studiul universitar și rezultatele sale nu trebuie sacrificate nici în tot

nici în parte de dragul pregatirii practice, care se desfașoara prin formare continua pe tot parcursul vieții

profesionale. Pregatirea practica este pentru studiile teoretice un complement necesar, dar nu le poate niciodata

substitui”, arata prodecanul Facultații de Drept.

Piața are nevoie de avocați și juriști buni

Piața muncii are nevoie în continuare de avocați și juriști buni. Prin urmare, în cazul facultaților de drept, prioritate

ar trebui sa aiba calitatea absolvenților, nu numarul acestora. “Într-un sistem de piața libera, (macar trei piețe

implicate: de servicii educaționale, de forța de munca sau de servicii juridice) aceste chestiuni se regleaza:

candidații la diplome fac ei înșiși o evaluare a șanselor de a-și folosi aceste diplome, atât în funcție de

oportunitațile profesionale din piața serviciilor juridice, cât și de gradul de saturație a ofertei pe aceasta piața. Ceea

ce probabil ar trebui sa preocupe instituțiile de învațamânt juridic, publice sau private,  ar trebui sa fie nu marele

numar al absolvenților, ci calitatea lor: acești absolvenți ar trebui sa dispuna cunoștințele de baza necesare

integrarii în profesie la un nivel calitativ care sa nu dezamageasca nici angajatorii, nici justițiabilii, nici decidenții

publici asupra cererilor în care acești absolvenți asista sau reprezinta”, atrage atenția prof. univ. dr. Razvan Dinca.

 Intra pe portalul de concurența pentru mai multe articole despre proiectele avocaților din aceasta arie de practica

 

  

Cum sunt noile generații de studenți

Atunci când își aleg facultatea, tinerii ar trebui sa țina cont de niște criterii care sunt de luat în calcul în cazul

viitorilor studenți la Drept. Este nevoie sa mânuiasca în mod pasionat semantica, logica și limba româna, sa aiba o

buna înțelegere a fenomenelor sociale și a psihologiei individuale. ”Dreptul este un produs cultural, istoric și etic

care îmbina în grade de maiestrie toate aceste preocupari”, subliniaza avocatul.

Noile generații de studenți vin cu alte așteptari. Pentru tinerii de astazi accesul imediat la informații reprezinta o

obișnuința. “Din pacate însa, de regula, învațamântul preuniversitar nu le creeaza îndeajuns abilitatea de a percepe
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sistemul, de a focaliza problema și de a o aborda metodic. Și prin asta se deosebesc problemele noilor generații de

ale celor mai vechi. Ce este însa îmbucurator este ca studenților de azi nu le lipsesc entuziasmul și pasiunea,

implicarea generoasa în cauze nobile. Și nici fenomenul elitelor: este foarte probabil ca generațiile care trec azi prin

facultate vor produce pentru societatea româneasca elite autentice de nivel mai înalt decât cei care au astazi vârsta

mea”, mai spune Razvan Dinca.

Dupa absolvirea liceului și susținerea examenului de Bacalaureat, tinerii sunt relativ pregatiți pentru viața de

student. “Depinde și de modul în care îi preia viața de student. Cred ca universitatea are capacitatea ca, pe un

potențial volitiv preexistent al studentului mai puțin pregatit, sa acopere lacunele acestei pregatiri. Dar în acest

scop, ea trebuie sa inspire exigența, seriozitate, deschidere intelectuala și bucuria descoperirii. Daca astfel e

întâmpinata voința studentului de a reuși în profesia pe care și-a ales-o, sunt încredințat ca aceasta voința se va

hrani cu succese. Prin urmare, din bacalaureat trebuie sa rezulte un tânar cu o voința determinata bine orientata. Și

sunt mulți astfel de tineri”, explica profesorul universitar.

Se impun schimbari în învațamânt

În fața nevoilor și pretențiilor noilor generații, învațamântul de drept raspunde destul de greoi.

Razvan Dinca este de parere ca exista o mare reticența instituționala în orice modificare adusa planurilor de

învațamânt. Fondate în urma cu 20-30 de ani, aceste planuri nu mai corespund cerințelor reale ale profesiilor

juridice care se diversifica în ramuri de nișa pentru care facultațile nu formeaza specialiști.  Ponderea disciplinelor

opționale care sunt prin ipoteza mai dinamice și mai orientate catre asemenea specializari este în continuare mult

prea redusa. În unele cazuri, aceste deficiențe sunt augmentate de un discurs pedagogic înghețat dogmatic și cu

puțina relevanța aplicativa, strain de practica administrativa sau judiciara și ignorând sau, în cazurile mai fericite,

revizuind prea lapidar o jurisprudența care este confuza și din cauza absenței eforturilor doctrinare de a o

sistematiza.

“V-am povestit despre neajunsuri ale generațiilor de studenți de azi și despre neajunsuri ale programelor de studii.

Acestea sunt problemele unui profesor de azi. Uneori i se adauga lipsa de viziune a instituțiilor: vrem absolvenți

mulți sau absolvenți buni? de ce preferam sa sacrificam calitatea lucrând cu grupe mari de studii în loc sa cream

calitate prin lucrul intens cu grupe mici de studii? De ce finanțarea nu este alocata și în considerarea caracterului

elitar/avansat/specializat al anumitor programe de formare orientate catre grupuri mici de studenți eminenți? Care

este gradul de exigența necesar pentru selectarea acestor studenți și cum se asigura relevanța evaluarii? Sper ca

instituțiile noastre de învațamânt vor gasi curând soluțiile de rezolvare a acestor probleme satisfacând și nevoia de

elite juridice și de pregatire avansata. Programele de master sunt din ce în ce mai orientate catre acest obiectiv; cele

de doctorat au fost astfel dintotdeauna”, completeaza prodecanul Facultații de Drept.

Pentru a crește calitatea actului educațional, Razvan Dinca propune revizuirea programelor de învațamânt în sensul

diversificarii materiilor opționale și includerii lor în linii definite de specializare.

De asemenea, ar trebui abandonat criteriul numarului de absolvenți (care stimuleaza o exigența diminuata) în

finanțarea programului de studii. În schimb, ar trebui sa se acorde prevalența criteriului atractivitații (numarul celor

înscriși în programe) și mai ales criteriului inserției profesionale a absolvenților. Mai mult, ar trebui intensificate

schimburile internaționale și cooperarea cu instituții de învațamânt din țarile dezvoltate în sensul dezvoltarii unor

specializari noi, ridicarii nivelului de expertiza în domenii de interes și aplicație transnaționale și adaptarii

absolvenților români la nevoile pieței europene și globale a serviciilor juridice.

“În orice etapa de învațare ar trebui instituite formal programe de educație morala și estetica. Într-un mod aproape

violent, societatea româneasca resimte o profunda criza axiologica. Facem mereu compromisuri cu binele pâna la
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a-l confunda cu raul. Am putut cadea în criteriile regulii pâna aproape sa legiferam interdicția de a sancționa

încalcarea acesteia. Luam kitschul drept frumos și spoiala drept valoare. Asemenea comportamente care ne

condamna la marginalizare în lumea civilizata și la o viața ce abunda în neajunsuri și frustrari reflecta carențe

fundamentale de educație generalizate la nivel societar. Revine învațamântului, sistemul național de educație

formala, sa le înlature și sa schimbe fața și obrazul societații românești”, subliniaza Razvan Dinca.

 Florina Homeghiu, Country Legal Manager Coca-Cola HBC România: Vom apela la expertiza și ajutorul avocaților externi, în

funcție de nevoile business-ului

  

Despre rolul profesorului în pregatirea noilor generații

“În revista Dilema veche aparuta vineri, 20 septembrie, Andrei Pleșu spune așa : ”Esențiala pentru eficacitatea

oricarui gest pedagogic este renunțarea inteligenta la predica, la decalogul lipit de tablia patului, la cicaleala

insuportabila a ”sfatuitorilor” de profesie. (...) Autoritatea (recunoscuta) a magistrului este foarte importanta, dar

ramâne fara efect real daca lucreaza numai prin ”reguli” instituționale, fara susținerea personalitații iradiante,

fara energia inanalizabila a harului.”

Un profesor eficient trebuie sa cucereasca și sa farmece; instrumentul sau nu e dascaleala, ci seducția. Cum poți

seduce pe un teren supus regulii stricte? O prima cheie: prin renunțarea la ambiția de a fi exhaustiv. Nu e timp și nu

e energie sa epuizezi un subiect, oricare ar fi el, pentru ca în orice subiect cunoașterea lumii este inepuizabila. În

plus, internetul aflat astazi la dispoziția tuturor ofera acces imediat la aproape toata cunoașterea lumii; învațamântul

este dator sa-i înzestreze pe discipoli cu abilitatea de a formula obiective, de a aplica criterii și mijloace de selecție

a acestei informații și de a le utiliza în vederea atingerii obiectivelor. Mai pe scurt, ceea ce trebuie sa transmiți este

structura unui sistem și o metoda de navigare prin acel sistem. Desigur ca cea mai eficienta metoda de transmitere a

unor abilitați aplicative este prin aplicație concreta. Adica, în exercițiul sau pedagogic, profesorul trebuie sa ofere,

seducator, exemplul artei pe care trebuie sa o profeseze și el și discipolii. Care ar trebui deci sa ramâna cu un

sistem, un model, o metoda, o seducție și o pasiune”

 

Prof.univ. dr. Razvan Dinca

Impactul mentorului în avocatura

Avocatura este o profesie speciala în care forța de model a mentorului funcționeaza chiar mai mult decât la

universitate. Razvan Dinca este de parere ca, uneori, transmiterea de cunoștințe academice este discursiva. În acest

context, crede ca mentorul maestru nu trebuie sa-i țina discursuri discipolului tânar avocat, ci doar sa i se asocieze

maieutic în rezolvarea temelor pe care tot el i le da în mod gradualizat în cursul formarii sale. ”Un mentor nu preda

decât modul sau de a fi; un mentor profesional nu preda decât modul sau de a fi profesionist”, conchide avocatul.

Intra    pe LadyLawyer.ro și afla mai multe despre activitatea,                      preocuparile  și   proiectele doamnelor avocat din cele mai           importante            firme de

pe  piața   locala.
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